
Een (klein) radertje in én voor de democratie! 

 

Als voorzitter van de fractie PvdA Opsterland wordt er van je verwacht dat je voor de troepen uitloopt 

en de richting aangeeft. Dat valt niet altijd mee als de landelijke PvdA ineens samen gaat met 

GroenLinks en zich samen opnieuw aan het uitvinden zijn. 

Ik ben altijd voor samenwerking geweest; een partij is immers een middel om je doel te bereiken. 

Maar ik had mijn twijfels over deze samenwerking. Ik vond het moeilijk om mijn ‘rode’ identiteit 

‘weg’ te geven en over te gaan naar een meer groen georiënteerde partij. 

Blijven twijfelen werkt echter nooit, dus dan toch maar de gok gewaagd en voortvarend gegaan voor 

die samenwerking met GroenLinks. Het gaat immers om het grotere linkse doel, een samenleving 

waar iedereen er toe doet en iedereen mee kan doen en we niemand uitsluiten! 

Toen viel het kabinet en kwam het in een stroomversnelling. Het werd een gezamenlijke lijst en 

gingen we gezamenlijk campagne voeren. 

Al vrij snel kwamen Jimke Nicolai (fractievoorzitter GroenLinks Opsterland) en ik bij elkaar om af te 

tasten hoe we dit in de gemeenteraad zouden gaan oppakken. GroenLinks zit namelijk in de oppositie 

en wij in de coalitie. Twee verschillende benaderingswijzen. Ik heb toegelicht dat de fractie van de 

PvdA ieder onderwerp zelfstandig bekijkt op onze PvdA waarden. Natuurlijk speelt mee of het in het 

coalitieakkoord staat of niet, maar wij hebben onze eigen dynamiek los van het college. GroenLinks 

gaf aan meer mee te willen doen en verantwoordelijkheid te nemen. Dus afgesproken dat we elkaars 

posities respecteren en de samenwerking opzoeken. Kortom: mooi begin van een hernieuwde 

samenwerking. 

De afgelopen periode in de raad ging het vaak over het wijzigen bestemmingsplannen, de nieuwe 

omgevingswet en gemeenschappelijke regelingen; onderwerpen waarvan we niet echt blij van 

worden en waarvoor we nou ook niet direct in de politiek zijn gegaan. Energiearmoede en 

biodiversiteit zijn voor ons als fractie veel boeiender. Onderwerpen als bestaanszekerheid, sociale 

zekerheid, sociale woningbouw, toegankelijkheid, regenbooggemeente, duurzaamheid en 

biodoversiteit zijn onderwerpen waar wij ons meer in herkennen maar waar vaak weinig aandacht 

voor is van de andere partijen. Dan zakt de moed je weleens in de spreekwoordelijke rode schoenen. 

Dan vraag je je af: waarom doen we dit raadswerk eigenlijk?  

22 november: verkiezingen.  De dag erna zitten we als gezamenlijke Linkse lijst met een enorme kater. 

(Extreem-) rechtse partijen hebben de overhand gekregen. Al onze gezamelijke inspanningen ten 

spijt. 

Hoe nu verder? Willen we überhaupt nog wel verder? Raadswerk is geen kinnesinne: het is zeer 

tijdrovend en je sociale leven heeft er onder te leiden.  Daar waar andere mensen leuke culturele 

dingen gaan doen, zit jij binnen zaken voor te bereiden of je zit te vergaderen. Waarom dan toch 

doorgaan? 

Heel toevallig was er in de week van de verkiezingen een reisjes naar Brussel gepland. De gehele raad 

kreeg de gelegenheid om naar het Europees parlement te gaan. Daar kregen daar we een rondleiding 

en een aantal sprekers vertelden over de werking en de rol van de Europese commissies en het 

parlement. Wat er voor mij uitsprong was om te horen hoe zij met name de bewaker zijn van de 

democratische principes in alle lidstaten. 



Een complex proces waarbij ieder radertje een bijdrage levert aan behoud van de democratie. Ook als 

raadslid in Opsterland zijn wij een radertje in dat democratische systeem en doet het er toe dat er 

mensen zijn die zich in blijven zetten voor (linkse sociale) idealen. Genoeg reden dus om door te 

gaan! 

En met 200 stemmen meer dan bij de vorige verkiezingen mogen we als GroenLinks/PvdA Opsterland 

best blij zijn met ons resultaat, ook al hadden we gehoopt op meer. Dus dan nog maar harder werken 

om te zorgen dat de “IJsberg van ongenoegen” die ontstaat in Nederland niet groter wordt.  

“Dat we de kloof tussen hoop vollen en hoop lozen verkleinen.  

Dat we ons inzetten voor een vrij, zeker en (gelijk)waardig bestaan voor iedereen.  

De klimaat-en biodiversiteitscrisis aanpakken op een wijze waarbij iedereen kan meedoen. 

Gaan voor bestaanszekerheid voor onszelf onze kinderen en kleinkinderen. 

Positief en optimistisch verder werken aan een sociale, verdraagzame, groene samenleving.” 

Uit:  “Het tij keren, Samen voor een hoopvolle toekomst”. Geschreven door Tim ‘s Jongers van de Wiardi Beckmanstichting 

en Noortje Thijssen van het wetenschappelijk bureau van GroenLinks. 

 

Kortom genoeg brandstof voor onze fracties van PvdA en GroenLinks Opsterland om de komende 

jaren het kleine radertje in én voor de democratie in beweging te blijven zetten! 

Ik wens eenieder een goed 2024! 
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